
Zpráva představenstva na členskou schůzi –za  2021 
------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

- 1 -  

 

Vážení družstevníci, 

Nejdříve bych chtěl zrekapitulovat aktivitu představenstva v r. 2021 a v prvním 

pololetí roku 2022. Následně budu informovat o vlastním hospodaření družstva, dále vás 

seznámím s ekonomickými výsledky, které samozřejmě navazují na vlastní hospodaření 

družstva, a závěrem vás budu informovat o hlavních cílech hospodaření v roce 2022.   

Představenstvo zasedá dle potřeby, a navíc se podle potřeby koná společné zasedání 

představenstva a kontrolní komise. V roce 2021 se představenstvo sešlo 3 samostatně a 3 

rozšířené o kontrolní komisi. Jedenkrát představenstvo bylo zrušeno z důvodu nákazy 

Covid. V prvním pololetí roku 2022 se sešlo s kontrolní komisí 2x a samostatně 1x. 

Kontrolní komise má možnost kdykoliv se zúčastnit schůze představenstva. Představenstvo 

od minulé členské schůze pracovalo ve složení – Hrdlička, předseda, Ing. Balihar 

místopředseda a Ing. Karel Velechovský – člen a kontrolní komise ve složení Mgr. 

Zaplatílek, ten je zároveň předsedou kontrolní komise, Mgr. Radana Velechovská a paní 

Jana Nováková. Pan Mgr. Zaplatílek v dubnu 2022 odstoupil z funkce člena kontrolní 

komise.  Současný stav pracovníků 9, 6 traktoristů, 3 THP. 

K vlastnímu hospodaření: 

Družstvo hospodařilo v roce 2021 na celkové výměře 832,39 ha, z této výměry bylo 

757,69 ha orné půdy a 74,70 ha tvořily travní porosty. Loňský rok by1 z pohledu výnosů 

průměrným. Srovnal se deficit vláhy, ale potvrdilo se, že výnosy některých plodin jsou 

lepší ze sucha. Výnosy v roce 2021 činily u pšenic cca 5,68 t/ha, řepky 2 t/ha, ječmen oz. 

6,82 t/ha, oves 4,7 t/ha, kukuřice 9,4 t/ha, mák byl propad, vlivem děštů došlo k sílnému 

druhotnému zaplevelení a následným problémům se sklizní, část plochy byla neskliditelná. 

Taktéž v prodeji maku došlo k cenovým problémům  v souvislosti s embargem  Ruska, 

kam se mák dováží. V roce 2021 jsme pěstovali cukernou řepu, smlouva je podepsána s 

Tereos TTD Dobrovice cukrovar České Meziříčí. Výnosu u cukerné řepy jsme dosáhly  

60t/ha při cukernatosti 16 %.  

V živočišné výrobě jsme ukončily spolupráci s firmou Radek Michal s.r.o. Zvířata 

se dokrmila na porážkovou váhu a další se nenaskladňovala. Denní přírůstek se v průměru 

pohyboval v rozmezí 1,1-1,3 kg/den, což znamenalo, že vyskladňovací váha býků se 

pohybuje v rozsahu 650-850 kg, Realizační cena se pohybovala v průběhu roku 2021 

kolem 38 Kč/kg krmný den. Hledal se nový partner na výkrm. Smlouvy jsou uzavřeny 

s firmou Kovář distribuce s.r.o. a firmou Petr Novák. V době mezi mezi naskladněním 

nových zvířat došlo k opravě a sanirtaci stájí K 174 a K 96. 
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V roce 2021 jsme také investovali v oblasti mobilní zemědělské techniky, kde jsme 

nakoupili podvozek Grand Super, na financování se podílela akční skupiny MAS 

Košumbersko 50%. Na podzim roku 2021 došlo k uzavření smlouvy na traktor JD 7R 310, 

který se stal nejvýkonějším traktorem Milzy. Traktor se používá k setí a přípravě půdy, 

vzhledem k vybavení dochází k úsporám pohonných hmot a osiva, zárověň se zvyšuje 

rentabilita práce a snižuje počet přesčasových hodin. 

                                                                                                                                                                                                                                                          

 V oblasti vlastníků firmy došlo v průběhu roku 2021 k podstatným změnám, 

reorganizací firem rodiny Velechovských došlo k navýšení podílů firmy Kovoterm-služby 

Brno a.s. 

Přetrvávajícím problémem je i nadále to, že se družstvo se stále musí vyrovnávat 

s problémy překupů zemědělské půdy od stávajících vlastníků různými jedinci a subjekty, 

kteří často nenabízejí adekvátní cenu za tuto půdu a vlastníci z neznalosti problému tuto 

půdu prodávají. Jedná se o různé spekulanty, za kterými většinou stojí cizí kapitál.   

 

K ekonomickým výsledkům. 

V průběhu roku 2021 jsme hospodařili s výsledkem +1697731,- Kč. Kladný 

hospodářský výsledek bude použit na úhradu ztrát minulých období. 

 

Uvedu zde několik ekonomických ukazatelů týkajících se výsledků hospodaření: 
 

Ukazatel Rok 2021 Rok 2020 

 
Rozdi1 

20l9-2020 
 

Tržby 20212 20792 -580 
Výkonová 
spotřeba 

17884 17724        +160 

Osobní náklady 5827 4888 +939 

Provozní 
výsledek 
hospodaření 

2156 -601 +2757 

Hospodářský 
výsledek před 
zdaněním 

1698 -958          +2656 

 
 
Ještě několik čísel týkajících se majetku družstva 
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Ukazatel Rok 2021 Rok 2020 

 
Rozdi1 

20l9-2020 
 

Aktiva 45860 41728 +4132 

Dlouhodobý 
hmotný majetek 

29728 27185 +2543 

Oběžná aktiva 12898 11812        +1086 
Krátkodobé 
pohledávky 

3461        2530         +931 

Vlastní kapitál 3865 2218        +1647 

Cizí zdroje 41995 39449 +2546 
 
 
 Celkové účetnictví bylo podrobeno po všech stránkách kontrole a můžeme 
konstatovat, že po stránce účetní je v pořádku. 
 Došlo k vyrovnání pohledávek-ovládaná nebo ovládající osoba. Vyrovnání bylo 
provedeno pozemky ve vlastnictví družstva. Na tyto pozemky byla obratem uzavřeny 
pachtovní smlouvy. Došlo k prodeji sadu v Chrasti firmě Makula cz. Pozemek nebyl 
vhodný k zemědělskému užívání. 

V návaznosti na usnesení minulých členských schůzí představenstvo společně s 
KK projednalo možnost zvýšení plnění závazků vyplývajících z "Dohod o podílu na 
jmění právnické osoby“. 

Bylo konstatováno, že vzhledem k současné hospodářské situaci družstva, 
přestože byl v minulém roce docílen zisk, toto navýšení není možné, jelikož je nezbytné 
pokrýt ztráty minulých let, a proto i pro následující rok zůstane ve stejné výši jako 
v loňském roce. 

Představenstvo se k této problematice vrátí na členské schůzi v příštím roce po 
zhodnocení výsledků hospodaření roku 2022. 

 
Vážení družstevníci, 
je třeba opět věnovat vysokou pozornost hospodaření v letošním roce, kde se 

musíme zaměřit na následující oblasti tak, byl opět nastartován růst, jak se o tom hovořilo 
výše. Milza se v letošním roce potýká s vysokými cenami vstupů do výroby, jedná se 
hlavně o pohonné hmoty, hnojiva, ceny energií a náhradních dílů. Je otázkou, zda zvýšené 
ceny komodit zajistí ziskovost družstva. 
Jedná se prakticky o obdobné úkoly, jako jsme si stanovili v minulém roce: 

 realizace vyrovnaného rozpočtu družstva 

 zajištění finanční stability a omezení závislosti družstva na cizích zdrojích 

 pokračování chovu skotu 

 nadále v návaznosti na finanční situaci pokračovat v postupné obnově strojů 
 
Děkuji vám za pozornost  


